
 

 

中原大學電子工程學系碩士班、碩專班研究生畢業 

查核要點 

Chung Yuan Christian University Department of Electronic Engineering Graduation 

Requirements for Master's Program and Specialized Master's Program Students 
88學年度第 2次臨時系務會議決議  89學年度第 3次系務會議會議修訂 

89學年度第 6次系務會議會議修訂  90學年度第 2次系務會議會議修訂 

90學年度第 5次系務會議會議修訂  92學年度第 6次系務會議會議修訂 

96.03.07  95學年度第二學期第 1次系務會議修訂 

97.01.16  96學年度第一學期第 3次系務議修訂 

97.06.27  96學年度第二學期第 3次系務議修訂 

100.01.12  99學年度第一學期第 5次系務議修訂 

103.11.19  103學年度第一學期第 2次系務會議修訂 

107.01.10  106學年度第一學期第 2次系務會議修訂 

110.04.21  109學年度第二學期第 3次系務會議修訂 

110.05.12  109學年度第二學期第 4次系務會議修訂 

2nd Emergency Departmental Meeting of Academic Year 88 

3rd Departmental Meeting of Academic Year 89 

6th Departmental Meeting of Academic Year 89 

2nd Departmental Meeting of Academic Year 90 

5th Departmental Meeting of Academic Year 90 

6th Departmental Meeting of Academic Year 92 

1st Departmental Meeting of the Second Semester of Academic Year 95 (07.03.96) 

3rd Departmental Meeting of the First Semester of Academic Year 96 (16.01.97) 

3rd Departmental Meeting of the Second Semester of Academic Year 96 (27.06.97) 

5th Departmental Meeting of the First Semester of Academic Year 99 (12.01.100) 

2nd Departmental Meeting of the First Semester of Academic Year 103 (19.11.103) 

2nd Departmental Meeting of the First Semester of Academic Year 106 (10.01.107) 

3rd Departmental Meeting of the Second Semester of Academic Year 109 (21.04.110) 

4th Departmental Meeting of the Second Semester of Academic Year 109 (12.05.110) 

 

    中原大學電子工程學系碩士班、碩專班(碩專班以技術報告代替碩士論文者不受

此限)學生應於在學期間符合下列要點之一，且經指導教授同意，提出畢業審核申

請。 

Key Graduation Checkpoints for Master's and Specialized Master's Program (Excluding Students Using 

Technical Reports in Place of a Master's Thesis): Students must meet one of the following criteria during 

their study period and obtain approval from their advisor to apply for graduation review: 

 

1、 國際(內)性會議或期刊已接受。(須有同儕審查機制) 

     (學生及指導教授皆需掛名本系才有效，除指導教授及其認定之專業人士外前二

名掛名才可列入，且一篇文章只能一個學生使用) 



 

 

Acceptance by an international (or domestic) conference or journal with a peer-review 

mechanism. (Both the student and advisor must be affiliated with the department. Apart 

from the advisor and recognized professionals, only the first two authors can be counted. 

Each paper can be used by only one student.) 

 

2、 執行建教合作案或國科會產學案之研究成果(需附報告)。 

(指導教授需為計畫主持人或共同主持人且每案金額需 30 萬元(含)以上方可列入，

每位學生以 30萬元為一單位，每案可列學生人數以四名為上限) 

 

Research outcomes from executing industry-academic cooperation projects or NSC 

projects (must include a report). (The advisor must be the principal investigator or co-

principal investigator, and each project must have a funding of at least 300,000 NTD. Each 

student can count one project unit of 300,000 NTD. A maximum of four students can be 

listed per project.) 

 

3、 執行相關研究成果申請發明專利獲准。 

(1.不包含新型與新式樣專利，2.指導教授需為專利發明人之ㄧ且發明權利人為中

原大學，3.發明專利已審查核准) 
 

Application and approval of an invention patent based on relevant research outcomes. (1. 

Excludes new models and designs, 2. The advisor must be one of the inventors, and Chung 

Yuan Christian University must be the patent owner, 3. The invention patent must be 

approved.) 

 

4、 執行相關研究成果申請發明專利。 

(1.不包含新型與新式樣專利，2.指導教授需為專利發明人之ㄧ且發明權利人為中

原大學，3.發明專利須已經過審查程序並進入實體審查程序中) 
 

Applying for an Invention Patent Based on Relevant Research Outcomes: (1. Does not 

include new models and designs. 2. The advisor must be one of the inventors, and Chung 

Yuan Christian University must be the patent owner. 3. The invention patent must have 

undergone the review process and entered the substantive examination stage.) 

 

5、 參加全國性或國際性競賽獲獎。 

     (每項競賽可列學生人數由學術委員裁定) 

 

Participation and Winning in National or International Competitions: (Each competition's 

allowable number of students is determined by the Academic Committee) 

 

6、 (一)符合一～三點者可提出學位考試申請。 

(二)若以其他標準提報學術委員會，須在學四(含)個學期以上。須經學術委員審查

且出席人數 2/3委員贊成通過方可提出學位考試申請，若該生之指導教授為學術委

員則應迴避。其中符合四至五點者採書面審查為原則(需另填寫申請書，經指導教

授推薦後向學術委員會申請認定)；其他特殊情形者採書面或口頭審查為原則。 



 

(1) Students who meet points 1 to 3 can apply for the degree examination. 

(2) Students submitting other standards to the Academic Committee must have studied for 

at least four semesters. The application must be reviewed and approved by two-thirds of 

the committee members present. If the student's advisor is a committee member, they must 

recuse themselves. Application meeting points 4 to 5 are primarily reviewed in writing (an 

application form must be filled out and submitted to the Academic Committee for approval 

upon the advisor's recommendation). Other special cases are reviewed in writing or orally. 

 

備註：適用 110學年度第一學期(含)後入學新生。 

Note: Applicable to new students enrolled from the first semester of Academic Year 110 

(inclusive). 


